
Kdo je neresen in kako iz smorna
Kako rešiti potapljajoči se Športni center Pohorje,
smo izzvali in soočili mariborske županske kandidate
na zgornji postaji vzpenjače
JASMINA CEHNAR
Potapljajoči se Športni center Pohorje
(ŠCP) je ena najbolj žgočih mariborskih
predvolilnih tem, s katero smo soočili
tudi šest županskih pretendentov, ki so
se po Večerovi javnomnenjski anketi
uvrstili najvišje. Aktualnega župana
Andreja Fištravca, ki se je ogrnil s pla-
ščem neodvisnosti, Franca Kanglerja
(Županova lista), Tomaža Kanclerja
(SDS), Stojana Auerja (LPR), Antona
Kranjca (SMC) in Metoda Dolinska
(SD) smo v soboto povabili na zgornjo
postajo vzpenjače. Zanimalo nas je,
kako ocenjujejo dosedanje poteze ak-
tualnega župana in kje sami vidijo re-
šitve za turizem na Pohorju.

Kriva je Ljubljana, kriv je Maribor
Fištravec je breme, da odgovorov o
zimski sezoni minuto pred dvanaj-
sto še zmeraj ni, znova pripisal Družbi
za upravljanje terjatev bank (DUTB),
očitke o neresnosti in političnem tak-
tiziranju pred volitvami, ki mu jih je
pripisala slaba banka, pa označil za
pritlehne. "Občina je za reševanje po-
horskega turizma že zagotovila pol
milijona evrov. Ko se bo slaba banka
začela obnašati kot odgovoren lastnik,
bo lahko govorila o neresnosti drugih,"
je odvrnil župan. Se pa je z oceno
DUTB strinjal Kancler in argumenti-
ral, da je župan prevečkrat spreminjal
svojo strategijo reševanja podjetja.
Konzorcij, kot ga je nazadnje predla-
gala občina, pa da po zakonu o gospo-
darskih družbah sploh ne obstaja. Sam
rešitev še vedno vidi v dokapitalizaci-
ji ali manjšem posojilu lastnika, ki bi
ga v to po njegovem moral prepričati
županov kabinet. "A za to so potrebni
spretni pogajalci," je zbodel Fištravca.

Da je občina neresna, se je strinjal

tudi Kranjc, ki je minuli teden v imenu
največje vladne stranke obljubil doka-
pitalizacijo ŠCP. Kdaj bi jo lahko zago-
tovili in ali bo premier pritisnil na
DUTB, ni odgovoril, je pa dokapitali-
zacijo zdaj pogojil z elaboratom, ki naj
bi ga pripravila občina, saj da bodo v
DUTB delali le na strokovnih podla-
gah. Fištravec mu je na to odvrnil, da
se potrebe po takšnem dokumentu ni
nikoli omenjalo in da je DUTB kot la-
stnica tista, ki mora narediti skrben
pregled. Hkrati je od Kranjca terjal
odgovor, kaj bo storila oblast v Lju-
bljani. Kandidat SMC mu je zabrusil,
da očitno ne pozna protokolov vlade,
ki da še ni konsolidirana, zato nobe-
den od ministrov nima pooblastil za
ukrepanje. "Tipična mentaliteta je, da
je za vse kriva država in Ljubljana. Pri
ŠCP smo imeli možnost ukrepati že
pred desetimi leti, dvema letoma in
nazadnje pred pol leta, pa nismo na-
redili nič, sedaj pa je panika," je breme
iz SMC skušal preložiti Kranjc, ki je
že uvodoma poudaril, da "ima Mari-
bor milijon drugih pomembnejših in
težjih zadev".

Kangler podprl Fištravca
Že danes po navedbah Fištravca v
mesto pride novi tuji investitor, ki
se zanima za nakup ŠCP. Da ima sam
"precej zainteresiranih investitorjev",
je zatrdil tudi Auer. Imenoval jih, tako
kot župan, ni. Je pa vodja LPR spomnil,
da bo za rešitev Pohorja potreben tudi
konsenz v mestnem svetu, ki da bi ga
moral župan bolje obveščati. "Naredi-
ti je treba vse, da gondolo izvzamemo
iz šmorna, ki je nastal in ga je v prvi
vrsti skuhal Kangler, v nadaljevanju pa
Fištravec. V petek, ko v Maribor pride

Miro Cerar, ga povabimo na mestni
svet in pozovimo, da država vstopi v
lastništvo in naj ŠCP Cerar dokapitali-
zira sam," je predlagal Auer.

Fištravec ga je podučil, da je ŠCP
pod DUTB že v državni lasti. "Jaz
nisem ničesar kuhal," pa je bil Kan-
glerjev medklic. Bivši župan je bil
hkrati edini, ki je podprl dosedanje
poteze aktualnega župana. "Strinjam
se s tem, da Fištravec rešuje zimo.
Slabi banki bi moral biti interes, da
konzorciju družbo odda za en evro.
Če bo preživelo podjetje, bo prežive-
lo celotno Pohorje, lastnica pa bo lažje
našla strateškega partnerja, kot če bi
družba šla v stečajno maso," je pojasnil
in izpostavil, da je ŠCP problem štirih
občin, ki bi ga veliko lažje reševali, če
bi imeli regije.

Kaj pa vizija?
Da je stečaj glede na ekonomske kazal-
nike in nerazčiščeno zgodbo edina real-
nost, pa je menil Dolinšek. "Od leta 2010
je v ŠCP rasla masa za plače. Nekdo je
namerno delal, da bo firma potopljena.
Zdaj sije našel še zadnjo bilko - župana,
in na njo so se obesili vsi interesi," je
povedal. Prepričan je, da je enačenje
razvoja turizma na Pohorju z obstojem
ŠCP "vsiljena zgodba" bivših direktorjev
in županov. In dodal, da bi promet na
zdaj pretežno zaprtem Pohorju ustvaril
tako, da bi Mariborčanom dal brezplač-
ne vstopnice za gondolo.

Konkretne vizije, kakšen model
upravljanja bi bil dolgoročno uspešen
na Pohorju in kakšna, če sploh, bi bila
pri tem vloga občine, ni znal predsta-
viti nihče. Kancler je denimo menil, da
je za to vprašanje prezgodaj, v glavnem
pa je prevladovalo mnenje, da je treba
ločiti profitni in neprofitni del podje-
tja, za prvi del poiskati strateškega par-
tnerja, v drugega pa finančno vključiti
vse, ki imajo od pohorskega turizma
koristi.
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Vroče med Kranjcem in Kanglerjem
Med Antonom Kranjcem in Francem Kanglerjem so bila ves čas sooče-
nja trenja, prav zaiskrilo se je proti koncu. Ko je bivši župan večkrat zbodel
Stranko Mira Cerarja in njenega predsednika, da bi morala biti pri reševa-
nju ŠC Pohorja bolj aktivna, predvsem pri dialogu z DUTB, je Kranjc vzrojil:
"Zadnji si, da bi delil moralne nauke. Nisi bil sposoben iti na prestajanje za-
porne kazni zaradi psihičnih težav, za županskega kandidata pa si sposoben
kandidirati. To je norčevanje iz pravne države." Kangler se seveda ni dal kar
tako: "Kranjc je pokazal, kako mislijo v SMC. Če bi vas zdaj slišal vaš predse-
dnik, bi bil razočaran, kakšnega kandidata ima v Mariboru."

Kranjc se ni pomiril niti po soočenju: "Nastopil je čas, da si na soočenjih
povemo, kdo je lahko s kom v kaki družbi. Jaz sigurno ne sedim rad v družbi
kriminalcev, nepoštenjakov, ljudi, ki zavajajo javnost s plehkimi obljubami.
Ne zdi se mi tudi prav, da se zdaj od predsednika vlade pričakuje, da bo takoj
ukrepal. Tudi ni prav, da to zahtevajo tisti, ki so ves čas imeli škarje in platno
v rokah, pa niso ukrepali. In ti so zdaj, ker imajo slabo vest, najbolj glasni."
Kangler se je dodatnih komentarjev vzdržal. Qmc, ise)

Dolinšek je prinesel jabolka
Prvi je na Pohorje v spremstvu Željka Vogrina prišel Franc Kangler. Z gon-
dolo se je na vrh povzpel že dve uri pred soočenjem, saj se je ob hotelu Belle-
vue srečal z enim od županov s Paga, s katerim sta si za okrepčilo privoščila
kračo. Slabo uro za njim je v gondolo sedel aktualni župan Andrej Fištravec
z vodjo štaba Darkom Berličem in občinsko piarovko Tajo Kordigel, potem
pa so eden za drugim z ekipami sledili še Metod Dolinšek, za vsak slučaj, če
bi na vrhu bilo vse zaprto, opremljen s košaro v svojem sadovnjaku pride-
lanih jabolk in jabolčnim sokom, Stojan Auer, Anton Kranjc ter kot zadnji
Tomaž Kancler, ki je pod Pohorje prišel s kolesom, ga naložil v gondolo in se
potem z njim tudi spustil v dolino, (ise)

Franc Kangler je bil za omizjem edini, kije podprl dosedanje poteze župana Andreja
Fištravca. fAndrei Petelinšek)
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Županski kandidati na Pohorje niso prišli pes, so se pa na prošnjo našega fotografa
vseeno malo spotili. (Andrej Petelinšek)

Anton Kranjc je vzrojil nad Francem Kanglerjem, Stojan Auer je bil oster do Andreja
Fištravca. fAndrei Petelinšek)
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Tomaž Kanclerje pod Pohorje prišel s kolesom, ga naložil v gondolo in se potem
z njim spustil v dolino. (Andrej Petelinšek)
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